

**CONTOH 1**

**CONTOH 1**

**KERTAS 3**

**SEJARAH**

**SPM**

## CONTOH 1

### TAJUK 12.2 – Peranan dan sumbangan Malaysia dalam Pertubuhan Antarabangsa

Tema/Tajuk : Bab 9 Tingkatan 5

**Soalan: Penyertaan Malaysia dalam pertubuhan serantau memberi manfaat besar dalam pembangunan dan kecemerlangan negara masa kini. Bincangkan.**

*Peringatan;*

*Calon hendaklah menjawab berdasarkan kerangka jawapan di bawah.*

Format	Aspek	Perincian	Markah penuh
Pengenalan	Memahami latar belakang hubungan Malaysia dalam Pertubuhan Serantau.	1. Pengenalan Jelaskan secara ringkas tentang; - Latar belakang hubungan Malaysia dalam Pertubuhan Serantau.	5 Markah
Isi dan Huraian	Memahami matlamat dan organisasi pertubuhan serantau	2. Matlamat dan organisasi - Jelaskan matlamat dan organisasi yang disertai oleh Malaysia sehingga kini di peringkat serantau.	30 Markah
	Menganalisis peranan dan sumbangan Pertubuhan Serantau	3. Peranan dan sumbangan pertubuhan serantau - Huraikan peranan dan sumbangan yang dimainkan oleh Malaysia dalam pertubuhan ASEAN.	15 Markah
	Mengaplikasikan sumbangan penyertaan Malaysia dalam Pertubuhan Serantau	4. Sebagai warganegara ASEAN yang bertanggungjawab bagaimanakah anda boleh menyumbang kepada keamanan serantau.	15 Markah

## CONTOH 1

Format	Aspek	Perincian	Markah penuh
	Menilai kejayaan dan sumbangan Malaysia dalam Pertubuhan Serantau	<p>5. Kejayaan penyertaan Malaysia dalam Pertubuhan Serantau</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Bincangkan kejayaan penyertaan Malaysia dalam Pertubuhan Serantau</li> </ul>	10 Markah
	Mencipta/ menjana idea menjadikan Malaysia sebagai sebuah negara yang kekal berdaulat.	<p>6. Cabaran menjadikan Malaysia sebagai sebuah Negara kekal berdaulat .</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Jelaskan cabaran yang dihadapi oleh Malaysia untuk mengekalkan kedaulatannya.</li> <li>- Nyatakan langkah-langkah yang boleh diambil oleh Malaysia bagi menghadapi cabaran tersebut.</li> </ul>	10 Markah
	Menghayati nilai-nilai murni/iktibar /patriotism dalam hubungan serantau.	<p>7. Penerapan nilai-nilai murni iktibar/patriotism dalam hubungan serantau.</p> <p>-Sebagai warganegara Malaysia apakah nilai-nilai murni/ iktibar/ patriotisme yang sepatutnya diamalkan untuk mengekalkan hubungan baik dengan Negara-negara serantau.</p>	10 Markah
Kesimpulan	Merumus secara keseluruhan isi yang telah dibincangkan.	<p>8. Rumusan</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Pengetahuan yang diperoleh</li> <li>- Iktibar kepada diri, bangsa dan negara</li> <li>- Harapan untuk masa depan dasar luar Malaysia yang lebih cemerlang.</li> </ul>	5 Markah

## CONTOH 1

### SKEMA

Soalan	Isi huraian	Markah
1	<p><b>Pengenalan</b> <b>Ceritakan latar belakang hubungan Malaysia dalam pertubuhan serantau.</b></p> <p>F1 Satu pertubuhan yang keanggotaannya terdiri daripada negara-negara yang berjiran antara satu sama lain.</p> <p>F2 Pembentukan adalah untuk kepentingan politik,</p> <p>F3 ekonomi</p> <p>F4 atau sosial</p> <p>F5 Sejak merdeka, terdapat tiga pertubuhan serantau yang dibentuk</p> <p>F6 ASA pada tahun 1961</p> <p>F7 MAPHILINDO pada tahun 1963</p> <p>F8 ASEAN pada tahun 1967</p>	5 Markah
2	<p><b>Jelaskan matlamat dan organisasi yang disertai oleh Malaysia sehingga kini di peringkat serantau</b></p> <p>Persatuan Negara Asia Tenggara (ASA)</p> <p>F1 Pergerakan PKM telah memainkan peranan penting menyebarkan fahaman komunis dalam kalangan rakyat.</p> <p>F2 PKM telah diharamkan oleh kerajaan</p> <p>F3 Ahli PKM telah melancarkan gerakan gerila bagi menjatuhkan kerajaan</p> <p>F4 Ancaman komunis juga berlaku di Thailand yang bersempadan dengan Malaysia.</p> <p>F5 Tindakan PKM menggunakan sempadan Malaysia-Thailand sebagai pengkalan gerila mereka menyukarkan usaha untuk melemahkan mereka.</p> <p>F6 Malaysia juga mengadakan kerjasama dengan negara jiran</p> <p>F7 Tunku Abdul Rahman mencadangkan penubuhan ASA</p> <p>F8 31 Julai 1961, satu mesyuarat diadakan di Bangkok antara Malaysia, Filipina dan Indonesia hasilnya penubuhan ASA.</p> <p>F9 Antara matlamat ASA ialah kerjasama antardalam bidang sains, ekonomi dan politik.</p> <p>F10 Memberikan dan menyediakan kemudahan latihan dan penyelidikan.</p>	30 Markah

## CONTOH 1

<p>F11 Mengekalkan serta menjamin keselamatan dan kestabilan politik serantau.</p> <p>F12 ASA dianggap sebagai pertubuhan antipresiden Sukarno di Indonesia.</p> <p>F13 Kesangsian ini timbul kerana Malaysia mempunyai perjanjian pertahanan dengan Britain.</p> <p>F14 Thailand dan Filipina memppunyai perjanjian pertahanan dengan Amerika Syarikat.</p> <p>F15 ASA dibubarkan pada tahun 1963</p> <p><b>Malaysia, Filipina dan Indonesia (MAPHILINDO)</b></p> <p>F16 MAPHILINDO merupakan cantuman tiga buah negara iaitu Malaysia, Filipina dan Indonesia.</p> <p>F17 tujuannya untuk meningkatkan hubungan persahabatan.</p> <p>F18 Menyelesaikan pertelingkahan antara Malaysia-Filipina dan Malaysia-Indonesia.</p> <p>F19 masalah berhubung dengan pembentukan Malaysia</p> <p>F20 Indonesia menganggap pembentukan Malaysia sebagai satu neokolonialisme/ penjajahan bentuk baru</p> <p>F21 Filipina menuntut hak terhadap sabah</p> <p>F22 mendakwa Sabah masih menjadi hak milik negara mereka</p> <p>F23 penyelesaian yang diambil oleh Malaysia ialah mengadakan rundingan dengan kedua negara.</p> <p>F24 memohon bantuan pandangan PBB untuk mendapatkan pandangan rakyat Sabah dan Sarawak tentang penubuhan Malaysia.</p> <p>F25 1963 PBB hantar wakilnya untuk tinjau pandangan rakyat sabah dan Sarawak.</p> <p>F26 hasilnya majoriti rakyat menyokong</p> <p>F27 Indonesia dan Filipina tidak puas hati dan teruskan penentangan</p> <p>F28 Persengketaan yang berpanjangan menyebabkann MAPHILINDO gagal</p> <p><b>Persatuan Negara-negara Asia Tenggara ( ASEAN)</b></p> <p>F29 ditubuhkan pada 8 ogos 1967 di Bangkok</p> <p>F30 matlamat pembentukan ialah mengekalkan kestabilan politik rantau Asia Tenggara</p>	
--	--

## CONTOH 1

	<p>F31 membantu antara satu sama lain dalam bidang ekonomi, sosial dan kebudayaan</p> <p>F32 meningkatkan taraf hidup penduduk di bidang pertanian</p> <p>F33 perdagangan dan perindustrian</p> <p>F34 membantu dalam bentuk latihan dan penyelidikan</p> <p>F35 mengadakan hubungan erat dengan pertubuhan serantau dan antarabangsa</p> <p>F36 terdiri daripada lima negara seperti Malaysia, Thailand, Indonesia, Filipina dan Singapura</p> <p>F37 jumlah anggota menjadi 10 apabila semua negara Asia Tenggara menjadi ahli</p> <p>F38 Papua New Guinea menjadi pemerhati</p>	
3	<p><b>Peranan dan sumbangan pertubuhan serantau</b></p> <p>F1 Asas yang kuat dalam kerjasama serantau</p> <p>F2 Mesyuarat menteri-menteri luar ASEAN di Kuala Lumpur pada 1971</p> <p>F3 Menandatangani Deklarasi Kuala Lumpur</p> <p>F4 Negara ASEAN menjadi kawasan Zon Aman Bebas dan Berkecuali (ZOPFAN)</p> <p>F5 Mengekalkan keamanan</p> <p>F6 dan kestabilan</p> <p>F7 Tidak bersekongkol dengan blok Barat / Timur</p> <p>F8 Mengelakkan campurtangan kuasa-kuasa besar</p> <p>F9 Konsep ZOPFAN diuji melalui pencerobohan Vietnam ke atas Kemboja</p> <p>F10 ASEAN atasi dengan pembentukan Kerajaan Demokratik Campuran Kemboja</p> <p>F11 Vietnam setuju cadangan tersebut</p> <p>F12 ASEAN ialah Zon bebas nuklear</p> <p>F13 Rantau ini tidak akan membenarkan mana-mana kapal pengangkut menggunakan perairan</p> <p>F14 dan kemudahan pelabuhannya untuk mengangkut bahan / senjata nuklear</p> <p>F15 Pengisytiharan ini menunjukkan komitmen negara Malaysia dan anggota ASEAN terhadap konsep ZOPFAN</p> <p>F16 Agenda utama ASEAN ialah integrasi ekonomi</p>	15 Markah

## CONTOH 1

	<p>F17 Namun perkembangannya ke arah kerjasama ekonomi agak perlahan</p> <p>F18 Membentuk kerjasama dalam projek-projek perindustrian seperti</p> <p>F19 Projek baja urea di Bintulu Sarawak dan Aceh Indonesia</p> <p>F20 Kerjasama melalui Zon Kawasan Perdagangan Bebas ASEAN / ASEAN Free Trade Area (AFTA)</p> <p>F21 Diumumkan dalam sidang kemuncak ASEAN di Singapura</p> <p>F22 Mengemukakan idea ASEAN+3</p> <p>F23 Idea Dato Seri Dr Mahathir Mohamad dinamakan perundingan ekonomi Asia Timur (EAEC)</p> <p>F24 Pembinaan Pusat Serantau untuk Sains dan Matematik (RECSAM)</p> <p>F25 Penubuhan Tabung Kebudayaan ASEAN</p> <p>F26 Pertukaran Rancangan Televisyen dan Radia</p> <p>F27 Mengadakan Sukan SEA</p> <p>F28 Mengadakan Tahun Melawat ASEAN</p>	
4	<p><b>Sebagai warganegara ASEAN yang bertanggungjawab bagaimanakah anda boleh menyumbang kepada keamanan serantau.</b></p> <p>F1 Hidup bersatu-padu</p> <p>F2 Menghargai keamanan</p> <p>F3 Saling memahami</p> <p>F4 Bertolak ansur</p> <p>F5 Menghormati hak asasi manusia</p> <p>F6 Mematuhi undang-undang</p> <p>F7 Memulihara sungai/laut/alam sekitar</p> <p>F8 Mengelakkan pembakaran terbuka</p> <p>F9 Menanam pokok/bunga/</p> <p>F10 Menolak gejala negatif</p> <p>F11 Melibatkan diri dalam misi kemanusiaan</p> <p>F12 Menolak pendekatan perkauman</p> <p>F13 Menghindari penyalahgunaan dadah</p> <p>F14 Menamatkan perlumbaan senjata</p> <p>F15 Mengharamkan senjata nuclear</p> <p>F16 Mengelakkan peperangan</p> <p>F17 Mengamalkan semangat setia kawan</p> <p>F18 Menjalinkan hubungan baik dengan Negara lain</p> <p>F19 Menentang kezaliman</p>	15 Markah

## CONTOH 1

	<p>F20 Menghormati kedaulatan Negara lain</p> <p>(Mana-mana jawapan yang munasabah)</p>	
5	<p><b>Kejayaan penyertaan Malaysia dalam Pertubuhan Serantau</b></p> <p><b>ASA</b></p> <p>F1 Keselamatan negara/dilindungi dari ancaman komunis</p> <p>F2 Melemahkan gerakan komunis di sempadan Malaysia Thailand</p> <p><b>MAPHILINDO</b></p> <p>F3 Berusaha menyelesaikan pertikaian Malaysia, Indonesia/ Filipina</p> <p><b>ASEAN</b></p> <p>F4 Meningkatkan perhubungan persahabatan ASEAN</p> <p>F5 Keselamatan perairan negara</p> <p>F6 Zon bebas senjata nuklear diisytiharkan</p> <p>F7 Kapal tidak dibenarkan menggunakan perairan</p> <p>F8 Bahan/ Senjata nuklear dilarang diangkut melalui perairan</p> <p>F9 ZOFPAN diisytiharkan</p> <p>F10 Tidak bersekongkol dengan mana-mana blok Barat atau Timur</p> <p>F11 Berjaya mengelakkan campurtangan kuasa besar</p> <p>F12 Menjalin hubungan dengan semua negara</p> <p>F13 Wujud keamanan negara</p> <p>F14 Membantu membentuk kerajaan demokratik Campuran Kampuchea</p> <p>F15 Berusaha menyelesaikan krisis Selatan Thailand</p> <p>F16 Berusaha menyelesaikan krisis Selatan Filipina</p> <p>F17 Berusaha menyelesaikan masalah pelarian Vietnam</p> <p>F18 Pelaksanaan demokrasi di Myanmar / Burma</p> <p>F19 Menyelesaikan krisis kemanusiaan di Rohingya / Myanmar</p> <p>F20 Menyelesaikan isu politik di Aceh</p> <p>(Mana-mana jawapan yang munasabah)</p>	10 Markah
6	<p><b>Cabaran menjadikan Malaysia sebagai sebuah Negara kekal berdaulat .</b></p> <p>i. Cabaran yang dihadapi oleh Malaysia (5M)</p> <p>F1 Masalah pendatang asing</p> <p>F2 Jurang perbezaan yang besar antara bandar dan luar bandar</p>	10 Markah



## CONTOH 1

	<p>F3 Masalah jenayah F4 Merendahkan taraf hidup F5 Menghindarkan perkembangan sosial F6 Gejala dadah F7 Campurtangan kuasa asing F8 Kemelesetan ekonomi F9 Masalah penggantungan kepada negara maju</p> <p>(mana-mana jawapan yang munasabah)</p> <p>ii. Langkah Malaysia mengatasi cabaran di atas (5M)</p> <p>F1 Mengikuti perkembangan semasa F2 Memastikan negara dapat terus bersaing F3 Sentiasa berada di hadapan dalam mengejar kemajuan F4 Semangat daya saing F5 Memajukan sistem pendidikan F6 Tiada halangan memajukan negara F7 Berubah bersama perubahan zaman F8 Memupuk nilai-nilai murni F9 Sentiasa proaktif atau berpandangan jauh F10 Kerjasama dengan negara-negara maju untuk memajukan sektor Teknologi</p> <p>(mana-mana jawapan yang munasabah)</p>	
7	<p><b>Penerapan nilai-nilai murni iktibar/patriotism dalam hubungan serantau.</b></p> <p>F1 Bekerjasama F2 Berbaik-baik dengan negara lain F3 Berani menyatakan pendapat terhadap isu-isu serantau F4 Bertoleransi F5 Bertolak ansur F6 Hormat-menghormati F7 Mengekalkan keamanan F8 Prihatin terhadap perkembangan dunia F9 Mengekalkan keselamatan dan kestabilan politik</p>	10 Markah

## CONTOH 1

	F10 Berilmu pengetahuan F11 Sedia menerima perubahan F12 Kepentingan memelihara perpaduan  (mana-mana yang munasabah)	
8	<b>Rumusan</b>  F1 Sentiasa bersikap proaktif tentang hubungan serantau F2 Bersedia untuk bersaing dalam dunia yang sedang mengalami perubahan pesat F3 Bersedia dari segi fizikal dan mental untuk memajukan bangsa dan negara F4 Mengekalkan keamanan dan kemakmuran negara F5 Rakyat dapat hidup dalam sebuah negara yang aman dan damai F6 Menjalinkan hubungan baik dengan semua negara tanpa mengira ideologi  (mana-mana yang munasabah)	5 Markah

**CONTOH 2**

**CONTOH 2**

**KERTAS 3**

**SEJARAH**

**SPM**

## **CONTOH 2**

(100 markah)

Jawab semua soalan

Tema 12 : Malaysia Dalam Kerjasama Antarabangsa

Tema Umum : Sejak mencapai kemerdekaan Malaysia telah menyertai dan bergerak aktif dalam pertubuhan serantau.

**Soalan Khusus: Penglibatan aktif Malaysia dalam pertubuhan serantau diiktiraf dunia dan memberi impak besar kepada kestabilan serta kecemerlangan negara masa kini.**

## CONTOH 2

Jawapan hendaklah berdasarkan kerangka berikut:

<b>FORMAT</b>	<b>ASPEK</b>	<b>PERINCIAN</b>	<b>MARKAH</b>
PENGENALAN	Memahami aspek tugas soal	1. Ceritakan latar belakang hubungan Malaysia dalam pertubuhan serantau	5 markah
ISI DAN HURAIAN	Memahami matlamat dan organisasi pertubuhan serantau	2. Jelaskan matlamat dan organisasi yang disertai oleh Malaysia sehingga kini di peringkat serantau	30 markah
	Menganalisis faedah yang diperolehi dalam ASEAN	3. Huraikan faedah yang diperolehi oleh Malaysia dalam pertubuhan ASEAN.	15 markah
	Mengaplikasikan dasar terbaik-terbaik Malaysia dengan negara jiran	4. Pada pandangan anda, mengapakah Malaysia perlu terus mengamalkan dasar terbaik-terbaik dengan negara jiran.	15 markah
	Menilai kejayaan Malaysia dalam menjamin kestabilan serantau	5. Buktikan kejayaan Malaysia dalam menjamin kestabilan serantau	10 markah
	Mencipta atau menjana idea untuk menjadikan Malaysia sebuah negara yang disegani di rantau Asia Tenggara	6. Cabaran menjadikan Malaysia sebagai sebuah negara yang disegani di rantau Asia Tenggara -Jelaskan cabaran yang	10 markah

## CONTOH 2

		<p>dihadapi oleh Malaysia dalam menangani permasalahan serantau.(5 markah)</p> <p>-Nyatakan langkah-langkah untuk mengatasi cabaran di atas (5 markah)</p>	
	Menghayati nilai-nilai murni/iktibar /patriotisme hasil daripada hubungan dengan negara luar	<p>7. Penerapan nilai-nilai murni/iktibar/patriotisme hasil daripada hubungan dengan negara luar</p> <p>-Nyatakan nilai-nilai murni/iktibar/patriotisme yang diperoleh hasil daripada hubungan dengan negara luar</p>	10 markah
KESIMPULAN	Merumus secara kesimpulan isi yang telah dibincangkan	<p>8. Rumusan</p> <p>-Pengenalan yang diperoleh</p> <p>-Iktibar kepada diri, bangsa dan negara</p> <p>-Harapan untuk masa depan Malaysia yang lebih cemerlang</p>	5 markah

## CONTOH 2

Peraturan Pemarkahan Sejarah Kertas 3 SPM 2013

Soalan khusus : Penglibatan aktif Malaysia dalam pertubuhan serantau diiktiraf dunia dan memberi impak besar kepada kestabilan dan kecemerlangan negara masa kini.

Soalan	Isi dan Huraian	Markah
1	<p>Pengenalan</p> <p>Ceritakan latar belakang hubungan Malaysia dalam pertubuhan serantau.</p> <p>F1 Satu pertubuhan yang keanggotaannya terdiri daripada negara-negara yang berjiran antara satu sama lain</p> <p>F2 Pembentukan adalah untuk kepentingan politik</p> <p>F3 Ekonomi</p> <p>F4 atau sosial</p> <p>F5 Sejak merdeka terdapat tiga pertubuhan serantau yang dibentuk</p> <p>F6 ASA pada tahun 1961</p> <p>F7 MAPHILINDO pada tahun 1963</p> <p>F8 ASEAN pada tahun 1967</p>	5 markah
2	<p>Jelaskan matlamat dan organisasi yang disertai oleh Malaysia sehingga kini di peringkat serantau</p> <p><b><u>Persatuan Negara Asia Tenggara(ASA) (10 markah)</u></b></p> <p>F1 Pergerakan PKM telah memainkan peranan penting menyebarkan fahaman komunis dalam kalangan rakyat</p> <p>F2 PKM telah diharamkan oleh kerajaan</p> <p>F3 Ahli PKM telah melancarkan gerakan gerila bagi menjatuhkan kerajaan</p> <p>F4 Ancaman komunis juga berlaku di Thailand yang bersempadan dengan Malaysia</p> <p>F5 Tindakan PKM menggunakan sempadan Malaysia –</p>	30 markah

## CONTOH 2

	<p>Thailand sebagai pangkalan gerila mereka menyukarkan usaha untuk melemahkan mereka</p> <p>F6 Malaysia ingin mengadakan kerjasama dengan negara jiran</p> <p>F7 Tunku Abdul Rahman mencadangkan penubuhan ASA</p> <p>F8 31 Julai 1961 satu mesyuarat diadakan di Bangkok antara Malaysia, Filipina dan Thailand hasilnya penubuhan ASA</p> <p>F9 Antara matlamat ASA ialah kerjasama antara negara anggota dalam bidang sains, ekonomi dan politik</p> <p>F10 Memberikan dan menyediakan kemudahan latihan dan penyelidikan</p> <p>F11 Mengekalkan serta menjamin keselamatan dan kestabilan politik serantau</p> <p>F12 ASA dianggap sebagai pertubuhan anti presiden Soekarno di Indonesia</p> <p>F13 Kesangsian ini timbul kerana Malaysia mempunyai perjanjian pertahanan dengan Britain</p> <p>F14 Thailand dan Filipina mempunyai perjanjian pertahanan dengan Amerika Syarikat</p> <p>F15 ASA dibubarkan pada tahun 1963</p> <p><b><u>Malaysia, Filipina dan Indonesia (MAPHILINDO)</u></b></p> <p>F16 Maphilindo merupakan cantuman tiga buah negara iaitu Malaysia, Filipina dan Indonesia</p> <p>F17 Tujuannya untuk meningkatkan hubungan persahabatan</p> <p>F18 Menyelesaikan pertelingkahan antara Malaysia-Filipina dan Malaysia-Indonesia</p> <p>F19 Masalah berhubung dengan pembentukan Malaysia</p> <p>F20 Indonesia menganggap pembentukan Malaysia sebagai satu neokolonialisme atau penjajahan bentuk</p>	
--	---	--



## CONTOH 2

	<p>baru</p> <p>F21 Filipina menuntut hak terhadap Sabah</p> <p>F22 Mendakwa Sabah masih menjadi hak milik negara mereka</p> <p>F23 Penyelesaian yang diambil oleh Malaysia ialah mengadakan rundingan dengan kedua-dua negara</p> <p>F24 Memohon bantuan pandangan PBB untuk mendapatkan pandangan rakyat Sabah dan Sarawak tentang penubuhan Malaysia</p> <p>F25 1963 PBB hantar wakilnya untuk tinjau pandangan rakyat Sabah dan Sarawak</p> <p>F26 Hasil majoriti rakyat menyokong</p> <p>F27 Indonesia dan Filipina tidak puas hati dan teruskan penentangan</p> <p>F28 Persengketaan yang berpanjangan menyebabkan Maphilindo gagal.</p> <p><b><u>Persatuan Negara-negara Asia Tenggara (ASEAN)</u></b></p> <p>F29 Ditubuhkan pada 8 Ogos 1967 di Bangkok</p> <p>F30 Matlamat pembentukan ialah mengekalkan kestabilan politik rantau Asia Tenggara</p> <p>F31 Membantu antara satu sama lain dalam bidang ekonomi, sosial dan kebudayaan</p> <p>F32 Meningkatkan taraf hidup penduduk dalam bidang pertanian</p> <p>F33 Perdagangan dan perindustrian</p> <p>F34 Membantu dalam bentuk latihan dan penyelidikan</p> <p>F35 Mengadakan hubungan erat dengan pertubuhan serantau dan antarabangsa</p> <p>F36 Terdiri daripada lima negara seperti Malaysia, Thailand, Indonesia, Singapura dan Filipina</p> <p>F37 Jumlah anggota menjadi sepuluh apabila semua</p>	
--	---	--

## CONTOH 2

	<p>negara Asia Tenggara menjadi ahli (Vietnam, Myanmar, Brunei, Laos dan Kampuchea)</p> <p>F38 Papua New Guinea telah dilantik sebagai pemerhati</p> <p>F39 Negara ini terletak bersempadan dengan Indonesia tetapi bukan dalam zon Asia Tenggara</p>	
3.	<p>Huraikan faedah yang diperoleh Malaysia dalam pertubuhan ASEAN</p> <p>F1 Asas yang kuat dalam kerjasama serantau</p> <p>F2 Mesyuarat Menteri-Menteri Luar ASEAN di Kuala Lumpur pada 1971</p> <p>F3 Menandatangani Deklarasi Kuala Lumpur</p> <p>F4 Negara ASEAN menjadi kawasan Zon Aman, Bebas dan Berkecuali (ZOPFAN)</p> <p>F5 Mengekalkan keamanan</p> <p>F6 dan kestabilan</p> <p>F7 Tidak bersekongkol dengan blok Barat atau blok Timur</p> <p>F8 Mengelakkan campur tangan kuasa-kuasa besar</p> <p>F9 Konsep ZOPFAN diuji melalui pencerobohan Vietnam ke atas Kemboja</p> <p>F10 ASEAN atasi dengan pembentukan kerajaan Demokratik Campuran Kemboja</p> <p>F11 Vietnam setuju dengan cadangan tersebut</p> <p>F12 ASEAN ialah zon bebas nuklear</p> <p>F13 Rantau ini tidak akan membenarkan mana-mana kapal pengangkut menggunakan perairan</p> <p>F14 Kemudahan pelabuhannya untuk mengangkut bahan atau senjata nuklear</p> <p>F15 Pengisytiharan ini menunjukkan komitmen Malaysia dan anggota ASEAN terhadap konsep ZOPFAN</p> <p>F16 Agenda utama ASEAN ialah integrasi ekonomi</p> <p>F17 Namun perkembangannya ke arah kerjasama ekonomi agak perlahan</p>	15

## CONTOH 2

	<p>F18 Membentuk kerjasama dalam projek-projek perindustrian contohnya</p> <p>F19 Projek Baja Urea di Bintulu (Sarawak) dan di Aceh (Indonesia)</p> <p>F20 Kerjasama melalui Zon kawasan Perdagangan Bebas ASEAN ( AFTA)</p> <p>F21 Diumumkan dalam sidang kemuncak ASEAN di Singapura</p> <p>F22 Mengemukakan idea ASEAN + 3</p> <p>F23 Idea Dato Seri Dr Mahathir Mohammad dinamakan Perundingan Ekonomi Asia Timur(EAEC)</p> <p>F24 Pembinaan Pusat Serantau untuk Sains dan Matematik (RECSAM)</p> <p>F25 Penubuhan Tabung Kebudayaan ASEAN</p> <p>F26 Pertukaran rancangan televisyen dan radio</p> <p>F27 Mengadakan Sukan SEA</p> <p>F28 Mengadakan Tahun Melawat ASEAN</p> <p>F29 Menggalakkan pelaburan asing</p> <p>F30 Meluaskan pasaran</p>	
4.	<p>Pada pandangan anda, mengapakah Malaysia perlu terus mengamalkan dasar berbaik-baik dengan negara jiran</p> <p>F1 Mengekalkan keamanan negara</p> <p>F2 Memastikan kemajuan ekonomi</p> <p>F3 Meningkatkan pasaran barangan negara</p> <p>F4 Mengekalkan hubungan diplomatik</p> <p>F5 Mengawal perairan ASEAN daripada dicerobohi musuh</p> <p>F6 Berlaku pertukaran teknologi /kepakaran</p> <p>F7 Mewujudkan kerjasama dalam bidang sains dan teknologi</p> <p>F8 Mengelakkan pergeseran/perselisihan dengan negara</p>	10 markah

## CONTOH 2

	<p>lain</p> <p>F9 Membuka peluang pekerjaan</p> <p>F10 Membina semangat setia kawan</p> <p>F11 Mewujudkan perdagangan dua hala</p> <p>F12 Membantu meningkatkan prasarana</p> <p>F13 Dapat bertindak sebagai satu suara</p> <p>F14 Akan ditakuti/disegani oleh kuasa luar lain</p> <p>F15 Menjalin kerjasama dalam bidang perubatan/kesihatan</p> <p>F16 Mengawal kedatangan pendatang asing</p> <p>(Mana-Mana jawapan yang munasabah)</p>	
5	<p>Buktikan kejayaan Malaysia dalam menjamin kestabilan serantau</p> <p>F1 Keselamatan Negara /dilindungi dari ancaman komunis</p> <p>F2 Melemahkan gerakan komunis di sempadan Malaysia-Thailand</p> <p>F3 Berusaha menyelesaikan pertikaian Malaysia-Indonesia/Filipina</p> <p>F4 Meningkatkan perhubungan persahabatan ASEAN</p> <p>F5 Keselamatan perairan negara</p> <p>F6 Zon Bebas Senjata Nuklear diisytiharkan</p> <p>F7 Kapal tidak dibenarkan menggunakan perairan</p> <p>F8 Bahan/senjata nuklear dilarang diangkut melalui perairan</p> <p>F9 ZOPFAN diisytiharkan</p> <p>F10 Tidak bersekongkol dengan mana-mana blok Barat atau Timur</p> <p>F11 Berjaya mengelakkan campur tangan kuasa besar</p> <p>F12 Menjalin hubungan dengan semua negara</p>	

## CONTOH 2

	<p>F13 Wujud keamanan negara</p> <p>F14 Membantu membentuk Kerajaan Demokratik Campuran Kampuchea</p> <p>F15 Berusaha menyelesaikan krisis Selatan Thailand</p> <p>F16 Berusaha menyelesaikan krisis Selatan Filipina</p> <p>F17 Berusaha menyelesaikan masalah pelarian Vietnam</p> <p>F18 Pelaksanaan demokrasi di Myanmar (Burma)</p> <p>F19 Menyelesaikan krisis Rohingya /Myanmar</p> <p>F20 Menyelesaikan isu politik di Aceh</p> <p>F21 Menyelesaikan masalah perairan Laut China Selatan dengan negara China secara rundingan</p> <p>(Mana-mana jawapan munasabah)</p>	
6	<p>Jelaskan cabaran yang dihadapi dalam menangani permasalahan serantau</p> <p><b><u>Cabaran-cabaran</u></b></p> <p>F1 Pendatang tanpa izin</p> <p>F2 Pencerobohan</p> <p>H2a Pencerobohan di Lahad Datu Sabah</p> <p>H2b Pencerobohan di perairan negara</p> <p>F3 Gejala dadah (Thailand dan Singapura)</p> <p>F4 Pemerdagangan manusia</p> <p>F5 Campur tangan kuasa luar</p> <p>F6 Rusuhan/demonstrasi</p> <p>F7 Kemelesetan ekonomi</p> <p>F8 Masalah sosial</p> <p>F9 Keselamatan</p> <p>F10 Perebutan Pulau Batu Putih</p> <p>F11 Masalah jerebu/pembakaran hutan</p>	10 markah

## CONTOH 2

	<p><b><u>Langkah-langkah</u></b></p> <p>F1 Memperketatkan kawalan keselamatan di perairan dan kawasan sempadan</p> <p>F2 Kerjasama dari segi pertahanan antara negara-negara jiran</p> <p>F3 Memperketatkan undang-undang berkaitan dadah</p> <p>F4 Memperketatkan pemberian pas pelajar kepada pelajar-pelajar luar negara</p> <p>F5 Menjatuhkan hukuman mengikut undang-undang Malaysia</p> <p>F6 Ketegasan pemimpin menolak campur tangan asing dengan mengekalkan ZOPFAN</p> <p>F7 Mengambil tindakan undang-undang yang tegas ke atas pihak yang terlibat</p> <p>F8 Mengeluarkan dan menggunakan barangan buatan Malaysia</p> <p>F8 Pihak berkuasa memantau aktiviti pendatang tanpa izin</p> <p>F9 Mengadakan perbincangan dengan negara-negara yang terlibat</p> <p>(Mana-mana jawapan yang munasabah)</p>	
7	<p>Nyatakan nilai-nilai murni/iktibar/patriotisme hasil daripada hubungan dengan negara-negara luar</p> <p>F1 Sifat hormat-menghormati</p> <p>F2 Bertolak ansur</p> <p>F3 Kerjasama</p> <p>F4 Semangat cinta akan tanah air</p> <p>F6 Masyarakat berharmoni</p> <p>F7 Mampu berdikari</p> <p>F8 Masyarakat yang mementingkan budaya ilmu</p> <p>F9 Pemimpin yang berwibawa</p>	10 markah

## CONTOH 2

	F10 Berwawasan F11 Sentiasa disegani oleh masyarakat luar F12 Bermuafakat F13 Sedia menerima perubahan F14 Menghormati hak asasi F15 Bersifat terbuka F16 Bersifat positif F17 Rasional F18 Perpaduan (Mana-mana jawapan munasabah)	
	Rumusan <ul style="list-style-type: none"><li>• Pengetahuan yang diperolehi (1 markah)</li><li>• Iktibar kepada diri sendiri, negara dan bangsa (3 markah)</li><li>• Harapan untuk masa depan Malaysia yang lebih cemerlang (1 markah)</li></ul> F1 Malaysia mempunyai dasar luar yang tersendiri iaitu berbaik-baik dengan semua negara F2 Memupuk semangat kerjasama dan saling membantu untuk kebaikan bersama F3 Menjamin keharmonian sejagat dan meningkatkan ekonomi negara F4 Malaysia mengambil langkah yang dinamis dalam strategi dasar luarnya bagi memastikan negara dapat terus bersaing dengan negara lain F5 Berharap Malaysia akan mencapai wawasan 2020 F6 Menjadi sebuah negara maju setanding dengan negara-negara maju yang lain (Mana-mana yang munasabah)	5 markah

**CONTOH 3**

**CONTOH 3**

**KERTAS 3**

**SEJARAH**

**SPM**



### CONTOH 3

#### TAJUK 9.2 – Malaysia dan Pertubuhan Antarabangsa

Tema/Tajuk : Bab 9 Tingkatan 5

Soalan: Sejak mencapai kemerdekaan Malaysia telah menyertai dan bergerak aktif dalam pertubuhan serantau.

Peringatan;

Calon hendaklah menjawab berdasarkan kerangka jawapan di bawah.

Format	Aspek	Perincian	Markah penuh
Pengenalan	Memahami bentuk hubungan luar Malaysia	1. Pengenalan  Jelaskan secara ringkas tentang; -Bentuk hubungan luar Malaysia di kalangan negara serantau.	5 Markah
Isi dan Huraian	Memahami perkembangan hubungan serantau Malaysia sehingga kini.	2. Perkembangan hubungan serantau Malaysia  Jelaskan perkembangan hubungan serantau Malaysia sehingga kini.  - Pertubuhan Negara-Negara Asia Tenggara (ASA) (10M) - MAPHILINDO (10M) - Persatuan Negara-Negara Asia Tenggara (ASEAN) (10M)	30 Markah
	Menganalisis peranan malaysia dalam	3. Malaysia memainkan peranan yang penting dalam pertubuhan Asean.	15 Markah

### CONTOH 3

	pertubuhan serantau	Terangkan peranan yang dimainkan oleh Malaysia dalam pertubuhan ASEAN	
	Mengaplikasikan faedah @kebaikan penyertaan Malaysia dalam pertubuhan serantau.	4. Faedah dan kebaikan penyertaan Malaysia dalam pertubuhan serantau.  Bincangkan faedah dan kebaikan yang diperolehi oleh Malaysia dalam menjalinkan hubungan dengan negara serantau.	15 Markah
	Menilai pencapaian Malaysia dalam pertubuhan serantau	5. Pencapaian Malaysia dalam hubungan serantau.  Nyatakan pencapaian Malaysia dalam pertubuhan serantau.	10 Markah
	Mencipta/ menjana idea menjadikan Malaysia sebagai sebuah negara yang maju dalam era globalisasi.	6 Cabaran menjadikan Malaysia sebagai sebuah Negara maju .  -Jelaskan cabaran yang dihadapi oleh Malaysia dalam mengekalkan hubungan baik dalam pertubuhan serantau. (5M) -Nyatakan langkah-langkah untuk mengatasi cabaran di atas. (5M)	10 Markah
	Menghayati nilai-nilai murni/iktibar/patriotism daripada tamadun awal	7 Penerapan nilai-nilai murni iktibar/patriotism daripada perkembangan dasar luar Negara kita.	10 Markah

### CONTOH 3

	dunia demi memajukan negara kita	Nyatakan nilai-nilai murni/ iktibar/ patriotisme yang diperoleh daripada perkembangan dasar luar negara kita.	
Kesimpulan	Merumus secara keseluruhan isi yang telah dibincangkan.	8. Rumusan <ul style="list-style-type: none"><li>- Pengetahuan yang diperoleh</li><li>- Iktibar kepada diri, bangsa dan negara</li><li>- Harapan untuk masa depan dasar luar Malaysia yang lebih cemerlang.</li></ul>	5 Markah

### CONTOH 3

#### SKEMA JAWAPAN

Soalan	Isi huraian	Markah
1	<p>Jelaskan secara ringkas tentang; Bentuk hubungan luar Malaysia di kalangan negara serantau.</p> <p>F1 dua bentuk hubungan luar F2 bilateral F3 hubungan secara terus dengan Negara tertentu F4 Singapura, Indonesia, Thailand, Vietnam F5 multilateral F6 hubungan dalam bentuk kumpulan F7 Persatuan Negara-Negara Asia Tenggara (ASEAN)</p>	5 Markah
2	<p>5. Perkembangan hubungan serantau Malaysia</p> <ul style="list-style-type: none"><li>- Persatuan Negara Asia Tenggara (ASA) (10M)</li><li>- MAPHILINDO (10M)</li><li>- Persatuan Negara-Negara Asia Tenggara (ASEAN) (10M)</li></ul> <p>F1 Persatuan Negara Asia Tenggara (ASA) F2 PKM mengancam keselamatan rakyat dan menyebarkan fahaman komunis F3 PKM diharamkan kerajaan F4 Pengganas PKM melancarkan gerakan menjatuhkan kerajaan F5 Ancaman komunis juga berlaku di Thailand yang bersempadan dengan Malaysia F6 Malaysia mengadakan kerjasama dengan negara jiran F7 Tindakan PKM gunakan sempadan Malaysia- Thailand menyukarkan usaha melemahkan mereka F8 Tunku Abdul Rahman cadangkan penubuhan ASA F9 31 Julai 1961, satu mesyuarat diadakan di Bangkok melibatkan Malaysia, Filipina dan Indonesia. F10 antara matlamat ASA ialah kerjasama negara anggota dalam bidang sains, politik dan ekonomi F11 memberi dan menyediakan kemudahan latihan dan penyelidikan F12 mengekalkan serta menjamin keselamatan dan kestabilan politik serantau</p>	30 Markah

### CONTOH 3

<p>F13 ASA dianggap pertubuhan anti presiden Sukarno Indonesia.</p> <p>F14 kesangsian ini timbul kerana Malaysia mempunyai perjanjian pertahanan dengan Britain</p> <p>F15 Thailand dan Filipina mengikat perjanjian pertahanan dengan Amerika Syarikat</p> <p>F16 ASA dibubarkan pada 1963</p> <p>F17 MAPHILINDO</p> <p>F18 cantuman tiga buah negara iaitu Malaysia, Filipina dan Indonesia</p> <p>F19 tujuan meningkatkan hubungan persahabatan</p> <p>F20 selesaikan pertelingkahan Malaysia- Filipina dan Malaysia-Indonesia</p> <p>F21 berkaitan pembentukan Malaysia</p> <p>F22 Indonesia anggap sebagai neokolonialisme atau penjajahan bentuk baru</p> <p>F23 Filipina tuntutan hak terhadap Sabah</p> <p>F24 dakwa sabah masih menjadi hak milik mereka</p> <p>F25 penyelesaian melalui perundingan dengan kedua negara</p> <p>F26 mohon bantuan pandangan PBB bagi mendapatkan pandangan rakyat sabah dan Sarawak berkenaan Malaysia</p> <p>F27 1963, PBB menghantar wakil bagi tinjau pandangan</p> <p>F28 majoriti rakyat Sabah dan Sarawak menyokong</p> <p>F29 Indonesia dan Filipina tidak puas hati dan teruskan penentangan</p> <p>F30 MAPHILINDO gagal akibat persengketaan yang berpanjangan</p> <p>F31 Persatuan Negara-Negara Asia Tenggara (ASEAN)</p> <p>F32 ditubuhkan 8 Ogos 1967 di Bangkok</p> <p>F33 mengekalkan kestabilan politik rantau asia tenggara</p> <p>F34 membantu dalam bidang ekonomi, sosial dan kebudayaan</p> <p>F35 tingkatkan taraf hidup penduduk dalam pertanian</p> <p>F36 perdagangan dan perindustrian</p> <p>F37 membantu dalam bentuk latihan dan penyelidikan</p> <p>F38 adakan hubungan erat dengan pertubuhan serantau dan antarabangsa</p> <p>F39 Negara anggota terdiri daripada 10 buah negara</p> <p>F40 anggota terbaru ialah Timor Leste</p> <p>F41 Papua New Guinea sebagai pemerhati</p>	
--	--

### CONTOH 3

3	<p>Peranan yang dimainkan oleh Malaysia dalam pertubuhan ASEAN</p> <p>F1 Menjadi perantara konflik MILF dan Filipina F2 menjadi ornag tengah konflik di selatan Thailand F3 memberi bantuan kepada mangsa Tsunami Aceh F4 bantuan kemanusiaan kepada etnik Rohingya di Myanmar F5 perkongsian maklumat kesematan maritim di kalangan negara ASEAN F6 pertukaran pelajar di kalang negara-negara ASEAN F7 menghantar pasukan pengaman di Timor Leste F8 membantu pembenihan awan di Indonesia bagi menyelesaikan masalah jerebu F9 mewujudkan sempadan muhibbah di pulau Sebatik Tawau antara Malaysia Indonesia F10 mesyuarat menteri-menteri luar ASEAN di Kuala Lumpur 1971 F11 menandatangani Deklarasi Kuala Lumpur F12 ASEAN menjadi kawasan ZOPFAN F13 ASEAN zon bebas nuklear F14 membentuk kerjasama dalam projek perindustrian F15 projek baja uria di Bintulu dan Aceh F16 kerjasama AFTA F17 kemukakan idea ASEAN + 3 F18 pembinaan pusat serantau untuk sains dan matematik (RECSAM) F19 penubuhan tabung kebudayaan ASEAN F20 pertukaran rancangan televisyen dan radio F21 menjadi tuan rumah sukan SEA</p>	15 Markah
4	<p>Faedah dan kebaikan penyertaan Malaysia dalam pertubuhan serantau</p> <p>F1 mengekalkan kestabilan politik di negara serantau</p>	15

### CONTOH 3

	<p>F2 untuk meningkatkan kerjasama/kemajuan dalam ekonomi</p> <p>F3 meningkatkan kemajuan dalam sains /teknologi</p> <p>F4 memastikan kemajuan negara berterusan</p> <p>F5 menarik kemasukan pelabur2 asing ke Msia</p> <p>F6 meluaskan pasaran eksport Msia ke luar negara</p> <p>F7 mendapat pertukaran teknologi</p> <p>F8 mengelakkan pergolakan/pergeseran/krisis antara negara</p> <p>F9 mengekalkan persefahaman</p> <p>F10 meneruskan hubungan diplomatik</p> <p>F11 membina semangat setiakawan</p> <p>F12 menjalin kerjasama dalam bidang pendidikan</p> <p>F13 membuka peluang pekerjaan</p> <p>F14 membantu meningkatkan prasarana</p> <p>F15 memajukan bidang pertanian negara</p> <p>F16 meningkatkan pasaran barangan negara</p> <p>F17 menghasilkan kemajuan ekonomi</p> <p>F18 mengawal perairan daripada dicerobohi musuh</p> <p>F19 mengawal kedatangan pendatang asing</p> <p>F20 dapat bertindak sebagai satu suara</p> <p>(Mana-mana jawapan yang munasabah)</p>	Markah
5	<p>Pencapaian Malaysia dalam hubungan serantau.</p> <p>F1 mengekalkan ASEAN sebagai ZOPFAN</p> <p>F2 menjadi orang tengah MILF dan Filipina</p> <p>F3 bekerjasama dengan Thailand bagi memeterai perjanjian damai dengan PKM</p> <p>F4 menjadi orang tengah isu Myanmar</p> <p>F5 mengemukakan konsep ASEAN + 3</p> <p>F6 membina pusat RECSAM di Pulau Pinang</p> <p>F7 menjadi tuan rumah sukan Sea</p> <p>F8 menganjurkan festival Filem ASEAN</p> <p>F9 rakyat Malaysia dilantik sebagai setiausaha persatuan bola sepak ASEAN</p>	10 Markah

### CONTOH 3

	<p>F10 Malaysia melancarkan tahun melawat ASEAN</p> <p>(mana-mana jawapan yang munasabah)</p>	
6	<p>Cabaran menjadikan Malaysia sebagai negara maju</p> <p>i. cabaran yang dihadapi oleh Malaysia dalam mengekalkan hubungan baik dalam pertubuhan serantau (5M)</p> <p>F1 jenayah antarabangsa F2 pencerobohan/keganasan - pencerobohan kumpulan Sulu dr Filipina di Lahad Datu F3 pemerdagangan manusia - sindiket pelacuran F4 masalah pelarian etnik Rohingya di Myanmar / Kemboja ke Msia F5 masalah pendatang asing tanpa izin F6 masalah pengedaran dadah F7 pertikaian kawasan perairan / sempadan F8 masalah penyeludupan F9 masalah lambakan pekerja tanpa permit sah</p> <p>(mana-mana jawapan yang munasabah)</p> <p>ii. Langkah Malaysia mengatasi cabaran di atas (5M)</p> <p>F10 Malaysia &amp; negara anggota perlu bersatu dalam menjaga kepentingan bersama F11 pemimpin sering mengadakan pertemuan / mesyuarat untuk meningkatkan persefahaman F12 menggunakan saluran diplomatik untuk menyelesaikan sebarang pertikaian/masalah antara negara F13 bekerjasama dalam aspek ekonomi F14 pertukaran budaya antara negara serantau F15 tingkatkan aspek pertahanan / kawalan keselamatan perairan negara/ sempadan negara</p>	10 Markah



### CONTOH 3

	<p>F16 pertukaran maklumat keselamatan antara negara anggota</p> <p>(mana-mana jawapan yang munasabah)</p>	
7	<p>Penerapan nilai-nilai murni/iktibar/patrotisme daripada perkembangan dasar luar negara kita</p> <p>F1 Bekerjasama F2 Berbaik-baik dengan negara lain F3 Berani menyatakan pendapat terhadap isu-isu dunia F4 Bertoleransi F5 Bertolak ansur F6 Hormat-menghormati F7 Mengekalkan keamanan F8 Prihatin terhadap perkembangan dunia F9 Mengekalkan keselamatan dan kestabilan politik F10Berilmu pengetahuan F11Sedia menerima perubahan F12 Kepentingan memelihara perpaduan F13 menggunakan diplomasi utk selesai masalah F14 menghormati kedaulatan negara jiran F15 permuafakatan F16 perpaduan dalam kalangan warga negara serantau F17 cinta akan negara F18 cekal menempuh rintangan/halangan/cabaran F19 berkongsi manfaat / faedah secara bersama F20 hormati hak sesebuah negara F21 patuh undang2 sesebuah negara</p> <p>(mana-mana yang munasabah)</p>	10 Markah
8	<p>Rumusan</p> <p>F1 Sentiasa bersikap proaktif tentang strategi dasar luar negara F2 Bersedia untuk bersaing dalam dunia yang sedang mengalami</p>	

### CONTOH 3

	perubahan pesat F3 Bersedia dari segi fizikal dan mental untuk memajukan bangsa dan negara F4 Mengekalkan keamanan dan kemakmuran negara F5 Rakyat dapat hidup dalam sebuah negara yang aman dan damai (mana-mana yang munasabah)	5 Markah
--	--	-------------

**CONTOH 4**

**KERTAS 3**

**SEJARAH**

**SPM**

#### CONTOH 4

TAJUK : TEMA UMUM : MALAYSIA DAN KERJASAMA ANTARABANGSA

Malaysia telah menjalinkan hubungan dengan negara serantau bagi menjamin kestabilan politik

Ekonomi dan sosial. Berdasarkan fakta yang diperoleh, bincangkan sejarah perkembangan pembentukan hubungan Malaysia dengan negara serantau.

Peringatan: Calon hendaklah menjawab berdasarkan kerangka jawapan di bawah.

Format	Perincian	Markah
Pengenalan	1 .Huraikan secara ringkas hubungan luar Malaysia dengan Negara serantau.	5 markah
Isi dan huraian	2. Memahami faktor-faktor asas pengubalan dasar luar Malaysia dari aspek : Sejarah Ekonomi Politik iv. Geografi v. Demografi	30 markah
	3. Memahami perkembangan Dasar Luar Malaysia Tahap 1 Tunku Abdul Rahman Tahap2 Tun Abdul Razak dan Tun Hussein Onn Tahap 3 Dato Seri Dr Mahathir Mohamad	15 markah
	4.Malaysia telah menyertai beberapa pertubuhan serantau Secara aktif. Apakah peranan yang dimainkan oleh Malaysia Sehingga kini?	15 markah
	5. Penglibatan Malaysia dalam Pertubuhan Serantau telah Memberikan banyak manfaat kepada Malaysia. Jelaskan	10 Markah
	6.Berikan cadangan anda untuk memastikan Malaysia terus Bergiat aktif dalam pertubuhan serantau	10 Markah
	7.Nyatakan nilai-nilai murni/iktibar/patriotisme hasil daripada hubungan Malaysia dengan Pertubuhan Serantau	10 markah
	Kesimpulan	8.Apakah manfaat /faedah hubungan Malaysia Dengan Pertubuhan Serantau .

#### **CONTOH 4**

##### SKEMA JAWAPAN SEJARAH

TAJUK : TEMA UMUM : MALAYSIA DAN KERJASAMA ANTARABANGSA

Malaysia telah menjalinkan hubungan dengan Negara-negara luar bagi menjamin kestabilan politik

Ekonomi dan sosial. Berdasarkan fakta yang diperolehi, bincangkan sejarah perkembangan pembentukan hubungan Malaysia dengan Negara-negara luar.

Perincian	Markah
<p>1 .Huraikan secara ringkas hubungan luar Malaysia dengan Negara-negara lain.</p> <p>F1 – Dasar tersendiri F2 – baik dengan semua negara F3 – menjamin keselamatan rakyat dan negara F4 – memelihara kepentingan nasional F5 – mengekalkan kedaulatan negara F6 – menggalakkan pembangunan dan kemajuan ekonomi F7 – keamanan sejagat F8 – bilateral F9 - multilateral F10 – melalui kerjasama antarabangsa</p>	5 markah

#### CONTOH 4

<p>2. Memahami faktor-faktor asas penggubalan dasar luar Malaysia dari aspek :</p> <p>i. Sejarah</p> <p>F1 – Sejak zaman kesultanan Melayu Melaka F2 – Hubungan dengan negara luar spt cina, arab, siam dan kepulauan melayu. F3 – Berbentuk perdagangan F4 – hubungan Melayu serumpun F5 – Selepas merdeka menyertai komenwal F6- hubungan diplomatik dengan Britain dan negara komenwal yang lain F7- ancaman komunis – mengancam keselamatan F8- Pro-Barat dan anti komunis</p> <p>ii. Ekonomi</p> <p>F1 – mengamalkan pasaran bebas F2 – Malaysia pengeluar utama bijih timah / getah F3 - menggalakkan pelaburan asing F4 – menyediakan peluang pekerjaan F5 –1980an dasar pandang ke timur F6 – pelaburan dari Jepun dan Korea F7- meningkatkan pasaran barangan keluaran Malaysia F8- Hubungan dengan negara-negara Islam F9- hubungan dengan membangun F10- mengharap pasaran dan modal dari negara-negara maju.</p> <p>iii. Politik</p> <p>F1- Sistem Demokrasi berparlimen F2- menentukan hala tuju masa depan sendiri F3- prinsip keamanan sejagat F4 – menyokong Palestine F5 – menyokong semua resolusi PBB F6- mengakui prinsip-prinsip dan piagam PBB F7- memelihara kedaulatan negara lain.</p> <p>iv. Geografi</p> <p>F1 – Kedudukan yang strategik F2- perairan menjadi laluan utama</p> <p>v. Demografi</p> <p>F1- menjalin hubungan diplomatic F2- menentang dasar Aparteid F3 – rakyat Malaysia bebas mengamalkan budaya dan agama masing-masing</p>	30 markah
---	-----------

#### CONTOH 4

<p>3. Memahami perkembangan Dasar Luar Malaysia</p> <p>1.Tahap 1 Tuanku Abdul Rahman</p> <p>F1 – Dasar luar Malaysia memperlihatkan dasar Pro barat yang anti komunis F2 – Dasar berbaik-baik dengan negara jiran dan Komanwel F3 – faktor Politik F4 – Merujuk kepada ancaman komunis di negara-negara Asia tenggara dan di Malaysia oleh parti Komunis Malaya F5 – Malaysia memerlukan bantuan pertahanan daripada negara-negara komanwel terutama Britain, Australia dan New Zealand F6 – Malaysia telah menandatangani perjanjian pertahanan Inggeris –Tanah Melayu (AMDA) F7 – Faktor sosial F8 – Terputusnya hubungan diplomatik dengan Filipina 1963-1965 F9 – Singapura keluar daripada Malaysia 1965</p> <p>2.Tahap2 Tun Abdul Razak dan Tun Hussein Onn</p> <p>F10 –Dasar luar Malaysia mulai berubah kepada dasar berkecuali F11 – Kurangnya peranan perjanjian pertahanan (AMDA) F12 – kurang Pengaruh Britain di timur F13 – ZOPFAN F14- Menjalin hubungan diplomatik dengan negara komunis, china dan Jerman</p> <p>3.Tahap 3 Dato Seri Dr Mahathir Mohamad</p> <p>F15- Mengekalkan dasar-dasar tahap kedua F16- Memberi penekanan terhadap ekonomi F17- Mengadakan hubungan erat dengan negara ASEAN F18- Menyelesaikan krisis Vietnam dan kampuchea F19- Malaysia mempertingkatkan hubungan dua hala F20- Malaysia menjalin hubung diplomatik dengan negara-negara majudannegara-negaraduniaketiga</p>	15 markah
<p>4.Malaysia telah menyertai beberapa pertubuhan serantau secara aktif. Apakah peranan yang dimainkan oleh Malaysia sehingga kini? Peranan dan sumbangan Malaysia dalam pertubuhan ASEAN</p> <p>F1-asas yang kuat dalam kerjasama serantau F2 – mesyuarat Menteri-menteri Luar ASEAN di KL pada 1971 F3 – menandatangani Deklarasi Kuala Lumpur F4 – mewujudkan zon aman, bebas dan berkecuali (ZOPFAN) F5 – mengekalkan keamanan F6 – dan kestabilan F7 – tidak bersekongkol dengan Blok Barat dan Blok Timur</p>	15 markah

#### CONTOH 4

<p>F8 – mengelakkan campur tangan kuasa-kuasa besar F9- mengisytiharkan ASEAN sebagai Zon Bebas Senjata Nuklear F10 – pada mesyuarat Menteri-menteri Luar pada tahun 1984 F11 – membentuk kerjasama dalam bidang ekonomi F12 – projek baja urea di Bintulu dan Aceh F13 – mengumumkan Zon Kawasan Perdagangan Bebas (AFTA) F14 – menyarankan penubuhan EAEC F15 – dan kerjasama ASEAN + 3 F16 – penubuhan SEAMEO F17 – pembinaan RECSAM di Pulau Pinang (mana-mana jawapan yang munasabah)</p>	
<p>5. Penglibatan Malaysia dalam Pertubuhan Serantau telah Memberikan banyak manfaat kepada Malaysia. Jelaskan F1-mengekalkan Malaysia sebagai Zon Aman. Bebas dan Berkecuali F2- menjadi orang tengah antara MILF dan kerajaan Filipina F3- Malaysia bekerjasama dengan Thailand bagi memeterai perjanjian damai dengan PKM F4 – Malaysia menjadi orang tengah isu Myanmar F5- pembinaan RECSAM F6- mengemukakan konsep ASEAN +3 F7 – menjadi tuan rumah sukan SEA F8- melancarkan Tahun Melawat ASEAN F9 – menganjurkan Festival Filem ASEAN F10- pemimpin Malaysia dilantik sebagai pemimpin di peringkat ASEAN (mana-mana Jawapan yang munasabah)</p>	10 Markah
<p>6. Berikan cadangan anda untuk memastikan Malaysia terus Bergiat aktif dalam pertubuhan serantau F1- melahirkan pemimpin bersuara lantang di peringkat serantau F2- menghantar bantuan kemanusiaan ke negara yang memerlukan F3- menjadi pemimpin /mengetuai pertubuhan serantau F4- menganjur sukan di peringkat serantau F5- menyertaipameranbertarafantarabangsa F6- terlibat dalam pertandingan-pertandingan berkaitan R&amp;D F7- menghasilkan penyelidikan / buku / novel bertaraf antarabangsa F8- menjadi perantara/orang tengah kepada negara sedang bergolak F9- menjadi pelopor hab halal dunia F10- meningkatkan kerjasama persempadanan antara negara (Mana-mana jawapan munasabah)</p>	10 Markah
<p>7. Nyatakan nilai-nilai murni/iktibar/patriotisme hasil daripada hubungan Malaysia dengan Pertubuhan Serantau F1- hormat menghormati F2- bertolak ansur F3- kerjasama dengan negara luar F4- mempertingkatkan semangat cintakan tanah air F5- melahirkan masyarakat berharmoni dalam warganegara Malaysia F6- menjadi masyarakat yang mementingkan budaya ilmu F7- mengekalkan keselamatan dan kestabilan politik F8- prihatin terhadap perkembangan dunia</p>	10 markah



#### CONTOH 4

F9- sedia menerima perubahan F10-kepentingan memelihara perpaduan (mana-mana jawapan yang munasabah)	
8.Apakah manfaat /faedah hubungan Malaysia Dengan Pertubuhan Serantau F1 – bersedia dari fizikal dan mental diri untuk memajukan bangsa dan negara F2 –bersedia untuk bersaing dalam dunia global yang mengalami Perubahan pesat F3- bersikap proaktif strategik dasar luar negara F4- mengekalkan keamanan F5- mengekalkan kemakmuran dan kedaulatan / kemerdekaan negara F6- rakyat hidup dalam negara yang aman dan damai F7 – negara memerlukan pemimpin yang cekap, berintegriti, dan Berwibawa serta pentadbiran yang sistematik (mana-mana yang munasabah)	5 markah

**CONTOH 5**

**KERTAS 3**

**SEJARAH**

**SPM**

## CONTOH 5

**TEMA 12 : Malaysia Dalam Kerjasama Antarabangsa**

**TAJUK 12.2 : Peranan dan Sumbangan Malaysia Dalam Pertubuhan Antarabangsa.**

Tema Umum:

Sejak mencapai kemerdekaan Malaysia telah menyertai dan bergerak aktif dalam pertubuhan serantau.

Soalan Khusus:

Penglibatan aktif Malaysia dalam pertubuhan serantau diiktiraf dunia dan memberi impak besar kepada kestabilan serta kecemerlangan negara masa kini. Buktikan.

Jawapan hendaklah berdasarkan kerangka berikut:

<b>Format</b>	<b>Perincian</b>	<b>Markah penuh</b>
Pengenalan	<ul style="list-style-type: none"><li>• Ceritakan latar belakang hubungan Malaysia dalam pertubuhan serantau</li></ul>	5 Markah
Isi dan Huraian	<ul style="list-style-type: none"><li>• Jelaskan matlamat dan organisasi yang disertai oleh Malaysia sehingga kini di peringkat serantau.</li></ul>	30 Markah
	<ul style="list-style-type: none"><li>• Huraikan peranan dan sumbangan yang dimainkan oleh Malaysia dalam pertubuhan ASEAN.</li><li>• Bagaimanakah cara untuk mewujudkan ketenteraman dan keharmonian hidup dalam kalingan masyarakat pelbagai kaum di negara kita?</li></ul>	20 Markah 10 Markah
	<ul style="list-style-type: none"><li>• Huraikan kejayaan Malaysia dalam menjalin hubungan diplomatik dalam pertubuhan serantau.</li></ul>	10 Markah

### CONTOH 5

	<ul style="list-style-type: none"><li>• Cabaran-cabaran dan langkah-langkah dalam usaha mengekalkan hubungan baik. Jelaskan cabaran-cabaran yang dihadapi oleh negara kita dalam usaha untuk menjaga dan mengekalkan hubungan baik di peringkat antarabangsa dan langkah yang oleh diambil bagi menghadapi cabaran tersebut.?</li></ul>	10 Markah
KESIMPULAN	<ul style="list-style-type: none"><li>• Jika anda merupakan seorang pemimpin negara, apakah yang anda akan lakukan bagi mengekalkan keamanan dan kesejahteraan negara?</li><li>• Rumuskan topik yang dipelajari berdasarkan;<ul style="list-style-type: none"><li>• Pengetahuan yang diperolehi.</li><li>• Iktibar kepada diri, bangsa, dan negara.</li><li>• Harapan untuk masa depan ekonomi Malaysia lebih cemerlang.</li></ul></li></ul>	10 Markah  5 Markah

### KERTAS SOALAN TAMAT

## CONTOH 5

### PERATURAN PEMARKAHAN/ SKEMA JAWAPAN

#### Soalan 1 – Pengenalan

Ceritakan latar belakang hubungan Malaysia dalam pertubuhan serantau

Perincian	Markah
F1 Satu pertubuhan yang keanggotaannya terdiri daripada Negara-negara yang berjiran antara satu sama lain F2 Pembentukan adalah untuk kepentingan politik F3 ekonomi F4 atau sosial F5 Sejak merdeka, terdapat tiga pertubuhan yang dibentuk F6 ASA pada tahun 1961, F7 MAPHILINDO pada tahun 1963 F8 ASEAN pada tahun 1976 8x1 = 5 Markah	5 Markah

#### Soalan 2 – Memahami

Jelaskan matlamat dan organisasi yang disertai oleh Malaysia sehingga kini di peringkat serantau .

Perincian	Markah
<b>Persatuan Negara Asia Tenggara ( ASA )</b>  F1 Pergerakan PKM telah memainkan peranan yang penting menyebarkan fahaman komunis dalam kalangan rakyat . F2 PKM telah diharamkan oleh kerajaan . F3 Ahli PKM telah melancarkan gerakan gerila bagi menjatuhkan kerajaan F4 Ancaman komunis juga berlaku di Thailand yang bersempadan dengan Malaysia. F5 Tindakan PKM menggunakan sempadan Malaysia-Thailand sebagai pangkalan gerila mereka menyukarkan	

## CONTOH 5

usaha untuk melemahkan mereka .

F6 Malaysia ingin mengadakan kerjasama dengan Negara jiran.

F7 Tunku Abdul rahman mencadangkan penubuhan ASA .

F8 31 Julai 1961, satu mesyuarat diadakan di Bangkok, antara Malaysia, Filipina dan Indonesia hasilnya penubuhan ASA.

F9 Antara matlamat ASA ialah kerjasama antara Negara anggota dalam bidang sains ekonomi dan politik.

F10 Memberikan dan menyediakan kemudahan latihan dan penyelidikan.

F11 Mengekalkan serta menjamin keselamatan dan kestabilan politik serantau.

F12 ASA dianggap sebagai pertubuhan antipresiden Sukarno di Indonesia

F13 Kesangsian ini timbul kerana Malaysia mempunyai perjanjian pertahanan dengan Britain.

F14 Thailand dan Filipina mempunyai perjanjian pertahanan dengan Amerika Syarikat.

F15 ASA dibubarkan pada tahun 1963

### **Malaysia, Filipina dan Indonesia ( MAPHILINDO )**

F16 MAPHILINDO merupakan cantuman tiga buah Negara iaitu Malaysia, Filipina dan Indonesia.

F17 tujuannya untuk meningkatkan hubungan persahabatan

F18 Menyelesaikan pertelingkahan antara Malaysia-Filipina dan Malaysia-Indonesia

F19 masalah berhubung dengan pembentukan Malaysia

F20 Indonesia menganggap pembentukan Malaysia sebagai satu neokolonialisme/ penjajahan bentuk baru

F21 Filipina menuntut hak terhadap Sabah

F22 mendakwa Sabah menjadi hak milik Negara mereka

F23 penyelesaian yang diambil Malaysia ialah mengadakan

## CONTOH 5

<p>rundingan dengan kedua Negara</p> <p>F24 memohon bantuan pandangan PBB untuk mendapatkan pandangan rakyat Sabah dan Serawak tentang penubuhan Malaysia</p> <p>F25 1963, PBB hantar wakilnya untuk tinjau pandangan rakyat Sabah dan Sarawak</p> <p>F26 hasilnya majority rakyat menyokong</p> <p>F27 Indonesia dan Filipina tidak puas hati dan teruskan penentangan</p> <p>F28 persengketaan yang berpanjangan menyebabkan MAPHILINDO gagal</p> <p><b>Persatuan Negara-negara Asia Tenggara ( ASEAN )</b></p> <p>F29 ditubuhkan pada 8 Ogos 1967 di Bangkok</p> <p>F30 matlamat pembentukan ialah mengekalkan kestabilan politik rantau Asia Tenggara ( AT)</p> <p>F31 membantu antara satu sama lain dalam bidang ekonomi, sosial dan kebudayaan</p> <p>F32 meningkatkan taraf hidup penduduk di bidang pertanian</p> <p>F33 perdagangan dan perindustrian</p> <p>F34 membantu dalam bentuk latihan dan penyelidikan</p> <p>F35 mengadakan hubungan erat dengan pertubuhan serantau antarabangsa</p> <p>F36 terdiri daripada 5 negara seperti Malaysia, Thailand, Indonesia, Filipina dan Singapura</p> <p>F37 sejumlah anggota menjadi 10 apabila semua Negara AT menjadi ahli</p> <p>F38 Papua New Guinea menjadi pemerhati</p> <p>38x1 = 30 markah</p>	<p>30 Markah</p>
--	------------------

## CONTOH 5

### Soalan 3-Menganalisis

Huraikan peranan dan sumbangan yang dimainkan oleh Malaysia dalam pertubuhan ASEAN.

Perincian	Markah
F1 Asas yang kuat dalam kerjasama serantau F2 Mesyuarat Menteri-Menteri Luar ASEAN di Kuala Lumpur pada 1971 F3 Menandatangani Deklarasi Kuala Lumpur F4 Negara Asean menjadi kawasan Zon Aman, Bebas dan Berkecuali ( ZOPFAN) F5 Mengekalkan keamanan F6 dan kestabilan F7 Tidak bersekongkol dengan Blok Barat atau Blok Timur F8 Mengelakkan campur tangan kuasa-kuasa besar F9 Konsep ZOPFAN diuji melalui pencerobohan Vietnam ke atas Kemboja F10 ASEAN atasi dengan pembentukan Kerajaan Demokratik Campuran Kemboja F11 Vietnam setuju cadangan tersebut F12 ASEAN ialah zon bebas nuclear F13 Rantau ini tidak akan membenarkan mana-mana kapal pengangkut menggunakan perairan F14 Dan Kemudahan pelabuhannya untuk mengangkut bahan atau senjata nuklear F15 Pengisytiharan ini menunjukkan komitmen Negara Malaysia dan anggota ASEAN F16 Agenda utama ASEAN ialah integrasi ekonomi F17 Namun, perkembangannya ke arah kerjasama ekonomi agak perlahan F18 Membentuk kerjasama-kerjasama dalam projek-projek perindustrian contohnya F19 Projek baja urea di Bintulu ( Sarawak) serta di Aceh ( Indonesia)	



## CONTOH 5

<p>F20 Kerjasama melalui Zon Kawasan Perdagangan Bebas Asean atau ASEAN Free Trade Area ( AFTA)</p> <p>F21 Diumumkan dalam sidang Kemuncak ASEAN di Singapura</p> <p>F22 Mengemukakan idea ASEAN+3</p> <p>F23 idea Dato' Seri Dr Mahathir Mohammad dinamakan Perundingan Ekonomi Asia</p> <p>F24 Pembinaan Pusat Serantau untuk Sains dan Matematik ( RECSAM)</p> <p>F25 Penubuhan Tabung Kebudayaan Asean</p> <p>F26 Pertukaran rancangan televisyen dan radio</p> <p>F27 Mengadakan Sukan SEA</p> <p>F28 Mengadakan Tahun Melawat ASEAN</p> <p>28x1=20 markah</p>	<p>20 markah</p>
---	------------------

### Soalan 4- Mengaplikasikan

**Bagaimanakah cara untuk mewujudkan ketenteraman dan keharmonian hidup dalam kalangan masyarakat pelbagai kaum di negara kita?**

Perincian	Markah
F1 Meningkatkan perpaduan kaum	
F2 Sedia bekerjasama	
F3 Saling menghormati antara satu sama lain	
F4 Saling menghargai	
F5 Menghormati pegangan agama	
F6 Menghormati amalan budaya lain	
F7 Mengamalkan nilai-nilai murni	
F8 Membudayakan aktiviti bergotong-royong	
F9 Bertolak ansur antara rakan	
F10 Berbaik-baik dengan jiran	

## CONTOH 5

F11 Menziarahi jiran sama ada semasa senang atau susah F11 Mengamalkan akhlak mulia F12 Menjaga hubungan persahabatan F13 Membantu rakan tanpa mengira bangsa dan agama F14 Tidak membesarkan perbezaan yang wujud F15 Berkongsi maklumat dan ilmu antara kaum <p style="text-align: center;">( Mana-mana jawapan yang munasabah)</p>	10 markah
16x1-10 markah	

### Soalan 5- Menilai

**Huraikan kejayaan Malaysia dalam menjalin hubungan diplomatik dalam pertubuhan serantau.**

Perincian	Markah
F1 Mengekalkan negara-negara ASEAN sebagai Zon Aman, Bebas dan Berkecuali [ Zone of Peace, Free and Neutrality ( ZOPFAN )	
F2 Menjadi orang tengah antara MILF dan kerajaan Filipina	
F3 Malaysia bekerjasama dengan Thailand bagi memeterai perjanjian dengan PKM (1989)	
F4 Malaysia menjadi orang tengah isu Myamnar	
F5 Mengemukakan konsep ASEAN + 3 iaitu kerjasama antara negara ASEAN dengan timur iaitu Jepun, China dan Korea Selatan.	
F6 Pembinaan pusat serantau untuk sains dan matematik ( RECSAM ) di Pulau Pinang, Malaysia	
F7 Pemimpin Malaysia dilantik sebagai pemimpin di peringkat ASEAN seperti Setiausaha AFF ( Asean Football Federation- Datuk Azzuddin )	
F8 Malaysia menjadi tuan rumah Sukan SEA	
F9 Malaysia melancarkan Tahun Melawat ASEAN	
F10 Malaysia menganjurkan Festival Filem ASEAN	
F11 Menjalin kerjasama dalam perubatan/ kesihatan	
F12 Pertukaran teknologi/ kepakaran	

### CONTOH 5

F13 Menarik kemasukan pelabur-pelabur asing F14 Membuka peluang pekerjaan F15 Mewujudkan perdagangan dua hala F16 Meningkatkan kemajuan sains dan teknologi F17 Memajukan bidang perindustrian/ perladangan <p style="text-align: right;">( Mana-mana jawapan yang munasabah ) 17x1-10 markah</p>	10 markah
--	-----------

### Soalan 6

**Cabaran-cabaran dan langkah-langkah dalam usaha mengekalkan hubungan baik. Jelaskan cabaran-cabaran yang dihadapi oleh negara kita dalam usaha untuk menjaga dan mengekalkan hubungan baik di peringkat antarabangsa dan langkah yang oleh diambil bagi menghadapi cabaran tersebut?**

Perincian	Markah
<p><b>Cabaran-cabaran:</b></p> <p>F1 Pendatang tanpa izin F2 Pencerobohan F3 Gejala Dadah ( Thailand dan Singapura ) F4 Jenayah oleh pendatang asing F5 Campur tangan kuasa luar ( contoh Amerika Syarikat F6 Rusuhan /demonstrasi F7 Kemelesetan ekonomi F8 Masalah sosial F9 Keselamatan</p> <p><b>Langkah-langkah:</b></p> <p>F1 Mengetatkan kawalan keselamatan di perairan dan kawasan sempadan. F2 Kerjasama dari segi pertahanan antara negara-negara jiran F3 Mengetatkan undang-undang berkaitan pengedaran dadah</p>	

### CONTOH 5

<p>F4 Menjatuhkan hukuman mengikut undang-undang Malaysia</p> <p>F5 Ketegasan pemimpin menolak campur tangan asing dengan mengekalkan ZOPFAN</p> <p>F6 Mengambil tindakan undang-undang yang tegas ke atas pihak yang terlibat</p> <p>F7 Mengeluarkan dan menggunakan barangan buatan Malaysia</p> <p>F8 pihak berkuasa memantau aktiviti pendatang tanpa izin.</p> <p>( Mana-mana jawapan yang munasabah )</p> <p>17x1-10 markah</p>	10 markah
---	-----------

### Soalan 7:

**Jika anda merupakan seorang pemimpin negara, apakah yang anda akan lakukan bagi mengekalkan keamanan dan kesejahteraan negara?**

Perincian	Markah
<p>F1 Mengadakan Rumah Terbuka</p> <p>F2 Konsep 1 Malaysia</p> <p>F3 Semangat Kejiranan</p> <p>F4 Menyatupadukan rakyat</p> <p>F5 Meningkatkan ekonomi</p> <p>F6 Menyediakan peluang pekerjaan</p> <p>F7 Mengukuhkan institusi polis</p> <p>F8 Menguatkan pertahanan negara</p> <p>F9 Menguatkuasakan undang-undang</p> <p>F10 Memelihara kestabilan politik</p> <p>F 11 Membina lebih banyak pusat kemahiran</p> <p>F12 Mengadakan hubungan erat dengan negara jiran/luar</p> <p>( Mana-mana jawapan yang munasabah )</p> <p>12x1-10 markah</p>	10 markah

## CONTOH 5

### Soalan 8:

Pengetahuan yang diperolehi, Iktibar kepada diri, masyarakat dan negara. Harapan untuk masa depan Malaysia dalam hubungan serantau yang lebih baik.

Perincian	Markah
F1 Semangat dan kehendak	
F2 mempunyai daya saing	
F3 Melahirkan tokoh-tokoh negara	
F4 Dapat mengelakkan peperangan	
F5 berbaik-baik dengan semua negara	
F6 Menaikkan nama negara	
F7 Menjaga kepentingan bersama	
( Mana-mana jawapan yang munasabah )	
7x1-5 markah	5 markah

**CONTOH 6**

**KERTAS 3**

**SEJARAH**

**SPM**

## CONTOH 6

Jawapan hendaklah berdasarkan kerangka berikut.

FORMAT	PERINCIAN	MARKAH
<b>PENGENALAN</b>	1. Jelaskan latar belakang penglibatan Malaysia dalam pertubuhan serantau sejak daripada zaman kesultanan Melayu Melaka.	5 MARKAH
<b>ISI DAN HURAIAN</b>	2. Terangkan faktor-faktor Malaysia menjalinkan hubungan di peringkat serantau. i) Faktor Sejarah ii) Faktor Ekonomi iii) Faktor Politik iv) Faktor Geografi v) Faktor Demografi	35 MARKAH
	3. Jelaskan hubungan serantau Malaysia melalui pertubuhan berikut; (i) ASA (ii) MAPHILINDO (iii) ASEAN	20 MARKAH
	4. Jelaskan usaha-usaha Malaysia dalam mewujudkan keamanan serantau melalui pertubuhan ASEAN.	10 MARKAH
	5. Pada pandangan anda, apakah faedah / kepentingan yang diperoleh Malaysia melalui penyertaan dalam pertubuhan serantau?	10 MARKAH
	6. Jelaskan isu / cabaran yang sering menggugat keharmonian hubungan baik Malaysia dengan negara-negara serantau dan nyatakan langkah-langkah Malaysia dalam menghadapinya.	10 MARKAH
	7. Nyatakan nilai-nilai murni atau iktibar yang diperoleh daripada penglibatan Malaysia dalam kerjasama serantau.	10 MARKAH
	<b>KESIMPULAN</b>	8. Rumusan · Pengetahuan yang diperoleh · iktibar kepada diri, bangsa dan negara · Harapan untuk masa depan Malaysia yang lebih aman dan makmur

## CONTOH 6

### SKEMA JAWAPAN

#### SOALAN 1- PENGENALAN

Jelaskan latar belakang penglibatan Malaysia dalam pertubuhan serantau sejak daripada zaman kesultanan Melayu Melaka.

	PERINCIAN	MARKAH
F1	Kesultanan Melayu Melaka telah menjalin hubungan dengan Negara luar	5 markah
H1a	Seperti China/Arab/Siam/negeri kepulauan Melayu	
F2	Hubungan lebih berbentuk hubungan perdagangan	
F3	Telah terjalin hubungan Melayu serumpun di kepulauan Melayu	
H3a	Dengan Negara yang pada hari ini dikenali sebagai Indonesia/Brunei/Singapura	
F4	Satu pertubuhan yang keanggotaannya terdiri daripada Negara Negara berjiran antara satu sama lain.	
F5	Pembentukan adalah untuk kepentingan politik	
F6	Ekonomi	
F7	Atau sosial	
F8	Sejak merdeka, terdapat tiga pertubuhan serantau yang dibentuk	
F9	ASA 1961	
F10	MAPHILINDO 1963	
F11	ASEAN 1967	
	<b>Max 13 x 1= 5</b>	

#### Soalan 2- Memahami

2. Terangkan faktor-faktor Malaysia menjalinkan hubungan di peringkat serantau.

**Faktor Sejarah, Faktor Ekonomi, Faktor Politik, Faktor Geografi, Faktor Demografi**

	PERINCIAN	MARKAH
	<b>Faktor Sejarah</b>	
F1	Kesultanan Melayu Melaka telah menjalin hubungan dengan Negara luar	
H1a	Seperti China/Arab/Siam/negeri kepulauan Melayu	
F2	Hubungan lebih berbentuk hubungan perdagangan	
F3	Telah terjalin hubungan Melayu serumpun di kepulauan Melayu	



## CONTOH 6

H3a	Dengan Negara yang pada hari ini dikenali sebagai Indonesia/Brunei/Singapura
F4	Setelah mencapai kemerdekaan Malaysia diancam fahaman komunis
F5	Disebarkan oleh Parti Komunis Malaya ( PKM)
F6	Ancaman Komunis menggugat keselamatan negara
F7	Mendorong Malaysia mengamalkan dasar luar pro-barat dan anti komunis
F8	Malaysia bergantung kepada kuasa barat
F9	Malaysia belum mempunyai keupayaan pertahanan
	<b>Faktor Ekonomi</b>
F10	Malaysia mengamalkan pasaran bebas
F11	Menjalin hubungan baik dengan Negara lain
F12	Dalam usaha memajukan ekonomi
F13	Sejak zaman British Malaysia merupakan pengeluar utama bijih timah/getah
F14	Malaysia menjalin hubungan ekonomi dengan Negara maju
F15	Spt Britain/Amerika Syarikat
F16	Malaysia mengharapkan pasaran/modal dari Negara tersebut
F17	Beberapa langkah diambil bagi menggalakkan pelaburan asing
F18	Supaya meningkatkan ekonomi Negara
F19	Menyediakan peluang pekerjaan
F20	Melalui Dasar Pandang Ke Timur
F21	Pelaburan asing digalakkan dari Negara timur
F21	Spt Jepun/Korea
F22	Malaysia menjalin hubungan baik dengan Negara-negara sedang membangun
F23	Dan Negara Islam
F24	Bagi meningkatkan pasaran barangan keluaran Malaysia
F25	Dan mengadakan pelaburan di Negara tersebut
	<b>Faktor Politik</b>
F26	Malaysia mengamalkan system pemerintahan demokrasi berparlimen
F27	Malaysia berhak menentukan hala tuju masa depannya sendiri
F28	Berdasarkan prinsip-prinsip keamanan sejagat
F29	Malaysia menekankan pemeliharaan kedaulatan Negara Negara lain

## CONTOH 6

F30	Spt dasar menyokong Palestine	35 markah
F31	Bagi mewujudkan keamanan di rantau Asia Barat	
F32	Malaysia berpegang teguh pada prinsip-prinsip /piagam PBB	
F33	Bagi memelihara keamanan dunia	
F34	Malaysia menyokong tegas semua resolusi PBB	
	<b>Faktor Geografi</b>	
F35	Malaysia mempunyai kedudukan strategic di Asia Tenggara	
F36	Perairannya menjadi laluan utama kapal-kapal dagang	
F37	Persempadanan dengan hampir dengan kebanyakan Negara di ASEAN	
	<b>Faktor Demografi</b>	
F38	Malaysia menjalin hubungan diplomatic dengan Negara Islam	
F39	Memberikan kebebasan sepenuhnya untuk mengamalkan budaya dan agama masing-masing	
F40	Amalan konsep perpaduan	
F41	Komited dengan hak asasi manusia	
F42	Menentang dasar Aparteid	
F43	Tidak mengadakan hubungan diplomatik dengan Afrika Selatan	
F44	Kepelbagaian kaum di Malaysia	
F45	Tidak mengadakan hubungan diplomatic dengan Negara Israel	
	<b>Max 45 x 1= 35</b>	

Soalan 3- Menganalisis

**Jelaskan hubungan serantau Malaysia melalui pertubuhan berikut;**

**ASA, MAPHILINDO, ASEAN**

	<b>PERINCIAN</b>	<b>MARKAH</b>
	<b>ASA</b>	
F1	31 Julai 1961, ASA telah ditubuhkan	
F2	Dianggotai oleh Malaysia, Thailand dan Filipina.	
F3	Setelah merdeka, negara Malaysia dan serantau diancam hebat oleh pengaruh komunis	
F4	PKM diharamkan dan melancarkan gerakan gerila menjatuhkan kerajaan	

## CONTOH 6

F5	Di negara-negara jiran – Thailand dan Filipina turut menghadapi ancaman komunis
F6	Malaysia ingin mengadakan kerjasama dengan negara-negara jiran untuk membendung ancaman komunis
F7	Tunku Abdul Rahman mencadangkan penubuhan ASA
F8	Diharapkan ASA dapat melindungi negara-negara anggota daripada ancaman komunis dan menjalin kerjasama dalam bidang ekonomi dan sosial
F9	Matlamat ASA ialah menjalinkan kerjasama dalam bidang ekonomi, sains dan sosial
F10	Memberikan dan menyediakan kemudahan latihan dan penyelidikan dalam bidang sains dan teknologi
F11	Mengekalkan serta menjamin keselamatan dan kestabilan politik negara-negara serantau
F12	ASA dibubarkan pada tahun 1963
	<b>MAPHILINDO</b>
F13	Dianggotai oleh Malaysia, Filipina dan Indonesia
F14	Matlamatnya untuk meningkatkan perhubungan persahabatan
F15	menyelesaikan pertelingkahan antara Malaysia-Filipina dan Malaysia-Indonesia berkaitan dengan cadangan pembentukan Malaysia
F16	Indonesia tidak bersetuju – menganggap sebagai neokolonialisme atau penjajahan bentuk baru
F17	Tentangan Filipina – menuntut Sabah yang didakwa masih menjadi hak milik negara mereka
F18	Malaysia mengadakan rundingan dengan Filipina dan Indonesia – penubuhan MAPHILINDO
F19	Mencapai kata sepakat untuk memohon bantuan PBB untuk mendapatkan pandangan rakyat Sarawak dan Sabah tentang pembentukan Malaysia
F20	PBB menghantar perwakilan pada tahun 1963 – diketuai oleh Lawrence V. Michael More untuk meninjau pandangan rakyat Sarawak dan Sabah
F21	Hasilnya majoriti rakyat bersetuju dan menyokong pembentukan Malaysia
F22	Indonesia dan Filipina tidak berpuas hati dengan hasil siasatan PBB dan terus menentang pembentukan Malaysia
F23	Persengketaan yang berterusan menyebabkan MAPHILINDO tidak berfungsi lagi

## CONTOH 6

	<b>ASEAN</b>	
F24	Ditubuhkan pada 8 Ogos 1967 hasil daripada Deklarasi Bangkok	
F25	Membantu antara satu sama lain dalam bidang ekonomi, sosial dan kebudayaan	
F26	Meningkatkan taraf hidup penduduk melalui kerjasama dalam bidang pertanian, perdagangan dan perindustrian.	
F27	Memberi kerjasama dan membantu dalam bentuk latihan dan penyelidikan	
F28	Mengadakan perhubungan yang erat dengan pertubuhan serantau dan antarabangsa	
	<b>Max 28 x 1= 20</b>	20 markah

Soalan 4- Mengaplikasikan

**Jelaskan usaha-usaha Malaysia dalam mewujudkan keamanan serantau melalui pertubuhan ASEAN**

	<b>PERINCIAN</b>	<b>MARKAH</b>
F1	Menandatangani Deklarasi Kuala Lumpur pada November 1971.	
F2	Memberi kata sepakat mengisytiharkan negara-negara ASEAN sebagai Zon Aman, Bebas dan Berkecuali (ZOPFAN)	
F3	Tujuan utama ZOPFAN adalah mengekalkan keamanan dan kestabilan politik di rantau Asia Tenggara	
F4	Tidak bersekongkol dengan mana-mana blok Barat atau blok Timur bagi mengelakkan campur tangan kuasa-kuasa besar	
F5	Mengatasi masalah pencerobohan Vietnam ke atas Kampuchea	
F6	Turut serta dalam mesyuarat bagi membentuk kerajaan Demokratik Campuran Kampuchea.	
F7	Membuat keputusan ASEAN ialah Zon Bebas Senjata Nuklear.	
F8	Mengisytiharkan larangan menggunakan perairan dan pelabuhannya untuk mana-mana kapal	
F9	yang mengangkut bahan atau senjata nuklear.	
F10	Menyelesaikan masalah pertikaian Pulau Sipadan dan Pulau Batu Putih melalui mahkamah antarabangsa	
F11	Mengambil pendekatan sederhana dalam tuntutan kepulauan Spartly	
F12	Berusaha mengekalkan semangat setia kawan	
F13	Menjadi orang tengah antara MILF dan kerajaan Filipina	

## CONTOH 6

F14	Menjadi orang tengah antara kerajaan Thailand dan wilayah selatan Thailand	10 markah
F15	Memberi bantuan kemanusiaan semasa tsunami di Aceh	
	<b>Max 15 x 1= 10</b>	

Soalan 5- Menilai

**Pada pandangan anda, apakah faedah / kepentingan yang diperolehi Malaysia melalui penyertaan dalam pertubuhan serantau?**

	PERINCIAN	MARKAH
F1	Menjalinkan kerjasama menyertai Tahun Melawat ASEAN 1992.	10 markah
F2	Memberikan kerjasama dalam bidang pendidikan dengan menyertai Pertubuhan Menteri - Menteri Pelajaran ASEAN (SEAMEO) yang memberikan tumpuan ke arah kerjasama dalam semua bidang yang berkaitan	
F3	Mengadakan kerjasama dalam bidang kebudayaan dan sosial seperti mengadakan festival kebudayaan dan kesenian.	
F4	Membina Pusat Serantau untuk Sains dan Matematik (RECSAM) di Pulau Pinang.	
F5	Mengadakan kerjasama dalam bidang kebudayaan dan sosial seperti mengadakan festival kebudayaan dan kesenian.	
F6	Bersama-sama menubuhkan Tabung Kebudayaan ASEAN	
F7	Mengadakan pertukaran rancangan televisyen dan radio.	
F8	Menganjurkan dan menyertai Sukan SEA.	
F9	Menjalinkan kerjasama menyertai Tahun Melawat ASEAN 1992	
F10	Menyertai festival filem ASEAN	
F11	Memenangi AFF pada tahun 2010	
F12	Membuat rundingan untuk mendapatkan khidmat pembantu rumah dari Negara ASEAN	
F13	Mendapat bantuan buruh dari Negara Indonesia dalam sector pembinaan	
F14	Mendapat kemudahan dalam mengimport beras dari Thailand	
F15	Mana-mana jawapan yang munasabah	
	<b>Max 15 x 1= 10</b>	

## CONTOH 6

Soalan 6-Mencipta/menjana idea

**Jelaskan isu / cabaran yang sering menggugat keharmonian hubungan baik Malaysia dengan negara-negara serantau dan nyatakan langkah-langkah Malaysia dalam menghadapinya.**

	PERINCIAN	MARKAH
	Isu/cabaran yang menggugat keharmonian sejagat	10 markah
F1	Pendatang tanpa izin	
F2	pencerobohan	
F3	Gejala dadah	
F4	Jenayah oleh pendatang asing	
F5	Campur tangan kuasa asing	
F6	Rusuhan/demonstrasi	
F7	Kemelesetan ekonomi	
F8	Masalah sosial	
F9	Isu pembantu rumah	
	<b>Langkah Mengatasi</b>	
F10	Memperketatkan kawalan keselamatan perairan	
F11	Kerjasama pertahanan dengan Negara jiran	
F12	Memperketatkan undang-undang	
F13	Sepakat menolak campur tangan kuasa asing	
F14	Rundingan rasmi mengatasi masalah ekonomi	
F15	Menaikkan gaji khidmat buruh dan pembantu rumah dari Negara ASEAN	
F16	Rondaan bersama menjaga keselamatan perairan	
	Mana-mana jawapan yang munasabah	
	<b>Max 16 x 1= 10</b>	

Soalan 7- Menghayati nilai murni

**Nyatakan nilai-nilai murni atau iktibar yang diperolehi daripada penglibatan Malaysia dalam kerjasama serantau.**

	PERINCIAN	MARKAH
F1	Mengamalkan prinsip keadilan sejagat	
F2	Mematuhi undang-undang antarabangsa	
F3	Menentang senjata nuklear	
F4	Semangat kejiranan	

## CONTOH 6

F5	Menghargai keamanan	10 markah
F6	Menghormati Negara lain	
F7	Mengekang keganasan	
F8	Menghormati hak asasi	
F9	Mewujudkan peluang pekerjaan	
F10	Mewujudkan hab pendidikan serantau	
F11	Pertukaran teknologi	
F12	Kerjasama sukan	
F13	Mengetahui budaya serantau	
F14	Meningkatkan pembangunan negara	
F15	Mengelakkan peperangan	
	Mana-mana jawapan yang munasabah	
	<b>Max 16 x 1= 10</b>	

### 8. Rumusan

**Pengetahuan yang diperoleh, iktibar kepada diri, bangsa dan Negara, Harapan untuk masa depan Malaysia yang lebih aman dan makmur.**

	<b>PERINCIAN</b>	<b>MARKAH</b>
F1	Hubungan yang baik menjamin keharmonian sejagat	10 markah
F2	Menghormati kedaulatan Negara lain	
F3	Berusaha menuntut ilmu pengetahuan	
F4	Berusaha membangunkan negara	
F5	Menjadikan sejarah lalu sebagai panduan	
F6	Kerjasama berterusan menjamin kemakmuran	
F7	Berjaya membentuk ekonomi yang mapan	
F8	Mencapai Negara maju/wawasan 2020	
	Mana-mana jawapan yang munasabah	
	<b>Max 8 x 1= 5</b>	